

# Tsukuba *Chibikko Hakase* (little doctor) 2019

Saturday, July 20 - Saturday, August 31

- Join a stamp rally with a specially made passport and visit and experience exhibits and events at Tsukuba's research inst
- Collect stamps as many as possible and become "the excellent Tsukuba Chibiko Hakase"!!
- Become a Tsukuba Chibikko Hakase and receive a memento!!!
- The best Tsukuba Chibiko Hakase gets a certificate!!!!

★ The best Chibiko Hakase

(More than 18 stamps and an essay of approx. 400 characters)

★ Excellent Chibikko Hakase

(10 or more stamps)

★ Excellent Chibikko Hakase

(5 or more stamps)

**Passports and flyers are available for pick-up at the following places (distributed from Friday, July 5):**

- 1) Tsukuba City Hall/ 1F General Information Centre
- 2) Oho Madoguchi center
- 3) Toyosato Madoguchi center
- 4) Yatabe community center
- 5) Sakura Madoguchi center
- 6) Tsukuba community center
- 7) Kukizaki madoguchi center
- 8) Toyosato Yukari No Mori insect museum
- 9) Tsukuba General Information Center / Tourist Information Center (Bivi Tsukuba 1F)
- 10) Tsukuba General Information Center, Exchange Salon (Bivi Tsukuba 2F)
- 11) Civic activity center (Tsukuba center building 1F)

※ Facilities 1), 4), 6), 8), 9), 10) and 11) are open on Saturdays and Sundays.

Facility 8 is closed on Mondays.

**Eligibility**

★ Elementary and junior high school students across the country

※ Infants can not be certified because they are not eligible. Please acknowledge it beforehand.

**Designated tour facilities**

★ 40 facilities (tentative)

As the open day varies depending on the facility, please refer to "Tsukuba Chibikko Hakase Passport" or flyer for more information.

**Admission**

★ Free (some facilities with charges) ※ There are facilities with admission fee applicable to guardians.

**Note**

★ The stamp is valid only once per facility.

★ Passport(s) need to be submitted to the secretariat by Wednesday, September 25, which will be returned after the review and together with the certificate in January 2020.

★ Depending on the contents of your passport, certification might not be provided.

[Inquiry] Secretariat of Tsukuba Chibikko Hakase, Education and Guidance Division, Education Bureau, City of Tsukuba  
TEL 029-883-1111 (switchboard) Extension 4721

# 筑波小博士 2019

7.20（周六）～8.31（周六）

- 拿着特制的证件一起来参加盖章拉力赛、参观各研究机构的展示品以及体验各种活动吧。
- 在证件上多多盖章，人人争做「筑波小博士」！！
- 筑波小博士认定者可以得到纪念品！！
- 最优秀筑波小博士认定者可以得到认定证书！！！！
  
- ★ 最优秀筑波小博士（证件上盖有 18 处印章并写 400 字左右的感想文）
- ★ 优秀筑波小博士（证件上盖有 10 处印章）
- ★ 优秀筑波小博士（证件上盖有 5 处印章）

## 小博士证件·广告发放地点【7月5日（周五）开始发放】

- |                                |              |
|--------------------------------|--------------|
| ① 筑波市役所 1 楼综合问询处               | ② 大穗窗口中心     |
| ③ 豊里窗口中心                       | ④ 谷田部交流中心    |
| ⑤ 樱窗口中心                        | ⑥ 筑波交流中心     |
| ⑦ 荃崎窗口中心                       | ⑧ 豊里ゆかりの森昆虫馆 |
| ⑨ 筑波市総合信息中心·观光向导处（Bivi 筑波 1 楼） |              |
| ⑩ 筑波市総合信息中心·交流沙龙（Bivi 筑波 2 楼）  |              |
| ⑪ 市民活动中心（筑波中心楼 1 楼）            |              |

※ ① ④ ⑥ ⑧ ⑨ ⑩ ⑪周六·周日也可以领取筑波小博士证件。

※ ⑧每周一休馆。

## 对象

- ★ 全国的中小學生

※ 幼儿不在参加资格对象认定范围内。尽请理解。

## 指定参观设施

- ★ 40 所设施

各设施公开日不同，详细情况请参照筑波小博士证件或广告登载的内容。

## 费用

- ★ 免费（一部分收费） ※有监护人需要交费的设施

## 注意事项

- ★ 所参观设施的印章，一处只承认一个印章有效。
- ★ 请将盖章的筑波小博士证件在 9 月 25 日（周二）前提交到事務局，内容审核后在 2020 年 1 月左右与认定证书一起还回。
- ★ 根据筑波小博士特制证件的内容，也有不能认定的情况。

咨询 筑波市教育局 教育指导课 筑波小博士事務局

电话 029-883-1111（总机）内线 4721